
llarg de la setmana, es van
desplaçar per les esmenta-
des instal·lacions. La visita
dels alumnes de P-3, P-4,
P-5 i els alumnes de Primer
Curs de Primària van fer-ho
en autocar, els altres

alumnes, donada la proximitat,
van fer-ho a peu. La direcció de
l'Hípica va obsequiar, mot gentil-
ment, a tots els escolars i profes-
sors amb un esmorzar i una
beguda. Després tots van
poder fer una passejada a
cavall d 'uns ponis que
l'empresa té a disposició dels
més menuts. Molts dels
alumnes van fer el seu bateig
a cavall, és a dir, van poder
muntar, per primera vegada,
en un d'aquests animalets.
S'ho van passar Pipa. Els
més petits, com que s'havien
desplaçat en autocar, van
poder visitar la granja de
vaques i vedells que té el pare d'un
alumne de P-3, molt a prop de
l'Hípica. També van anar a veure
l'embassament que la Comunitat
de Regants d'Alpicat, té a dalt del
Pla i el refugi dels pescadors.
Però l'acte més emotiu va tenir
lloc el divendres dia 4 de maig, a la
tarda, a la Sala d'Actes de
l'Ajuntament, dedicat a homenat-

jar, per primera vegada, a tots els
besavis i avis dels alumnes del
nostre centre. En un principi
havíem pensat celebrar aquest
acte a la Sala d'Actes del Col·legi,
però com que van confirmar
l'assistència més de VUITANTA
AVIS, vam creure convenient
canviar de lloc, per raons d'espai.
El director del Col·legi va dirigir, en
primer terme, unes paraules de

salutació i benvinguda als avis, i tot
seguit van començar l'actuació els
alumnes de P-3, els de P-4 i els de
P-5, que van dedicar als assistents
dues cançonetes molt boniques,
titulades:
E/s titelles i Tic-Tac
Els alumnes de 1r. i els de 2n.
interpretaren molt bé:
El Picassoques i El Pastisser

A continuació els alumnes de 3r.
van representar, magistralment:
La llegenda de Sant Jordi
Els alumnes de 4rt. i els de 5è van
interpretardos balls:
El ball de Pepsicola i el ball Voulez-
Vous
Els alumnes de 6è, Jordi Borrell
Prats i Jaume Sanjuan Roca, van
delectar els assistents amb
l'esquetx humorístic:

Un pagès a casa de l'òptic.
Després el director del Col·legi
va llegir als assistents, molt
emocionadament, la poesia
titulada:
Els A vis.

Finalment es va entregar a
cada avi/a assistent un
diploma nominatiu, que va
c o n f e c c i o n a r l ' A u l a
d'Informàtica del Centre.
Per acabar, l'APA va obse-
quiar els avis, els alumnes i

tots els assistents amb Coca i
Xocolata.
Tots els avis van sortir molt
contents, felicitant, molts d'ells, els
alumnes i els professors, que
havien intervingut en tan emotiu
acte.

G.T.R.

APA del CEIP Dr, Serés
APA DEL CEIP DR. SERES:
BALAN Ç DELCURS

Un cop finalitzat el curs acadèmic
és hora de fer una mica de balanç
de la feina de la nostra associació.
Ha estat un any molt laboriós i
alhora grat i f icant. Laboriós,
perquè les activitats han estat
nombroses i molt diverses. Però
també gratificant, perquè creiem
que l'esforç ha valgut la pena.

Un dels objectius centrals de
l'activitat de l'APA és la preparació
de les diades culturals i esportives
que s'organitzen conjuntament
amb el claustre de professors del
nostre col·legi. Com tots els anys,
comencen el dia 1 de maig amb
una popular i tradicional "sardina-
da", que aquesta vegada va tenir la
novetat que no la vam fer al parc
del Graó, sinó al del Molí. La
jornada va tenir diferents actes i

creiem que tothom va gaudir
bastant d'aquesta diada festiva.
Durant els dies següents, vam
anar desenvolupant tota una sèrie
de tallers (ceràmica, cuina, titelles,
modelatge de fang, estels, mòbils),
visites (instal·lacions d'hípica
Champion Horse, Ràdio d'Alpicat) i
homenatges ial av is) . També com
cada any, vam fer una exhibició
musical al Casal, a càrrec del
alumnes de l'activitat extraescolar
de música.

Enguany vam introduir una sèrie
d'actes que són la novetat d'aquest
curs. Pensem que han anat força
bé i tenim la il·lusió que en els
propers anys els podrem mantenir
i millorar en el que calgui. Una
d'aquestes novetats va ésser unes
jornades esportives organitzades
per aquesta APA i en les quals van
participar els nostres alumnes i
també els d'altres col·legis. Durant

tot el matí els nois i les noies van
poder gaudir de diferents esports i
jocs.

Una altra novetat va ésser una
representació teatral, que va anar
a càrrec del alumnes que realitzen
l'activitat extraescolar de teatre. I
com a gran cloenda, el dia 5 de
juny, ens va visitar la famosa
il·lustradora de contes Pilarín
Bayès, que, barrejant meravello-
ses històries i magnífics dibuixos,
va encisar els nens de tota l'escola.

Per finalitzar, volem insistir en una
reflexió bastant òbvia: la feina que
hem portat a terme ha estat ingent I
les hores invertides, incomptables;
però pensem que ha valgut la pena
perquè els beneficiaris de tot això
són els nostres fills.

La junta  de l'APA  Dr. Serés
d'Alpicat



Praha
No, no em refereixo a cap "prince-
sa" de paper cuixé, ni a cap
aspecte o situació que pugui fer
referència al petit estat monegasc,
tan admirat urbi et orbi, principal-
ment per les seves "princeses".

Voldria parlar un poc de la lectoría
en llengua catalana i cultura
andorrana segons el conveni
signat entre el nostre Govern i la
Universitat de Praga- que tenim a
Praga. També, mercès al mecenat-
ge d'una persona txeca resident a
Andorra que estima Txèquia i el
nostre país. Carolina és a la
Universitat de Praga. És més
important que els "personatges" de
paper cuixé, diria jo.

Vaig tenir l'ocasió, fa escassos
mesos, de poder donar unes
xerrades a la Facultat de Filosofia i
Lletres de Praga, a l'Associació
d'Escriptors Txecs, i trobar-me
amb estudiants txecs a Carolina,
sobre la història, sobre l'evolució I
l a t r a n s f o r m a c i ó j u r i d i c o -
institucional, sobre la literatura i la
cultura d'Andorra. Sempre en
català, acompanyat meravellosa-
ment per Jan Schejbal, que traduïa
poques vegades, excepte amb els
escriptors- les meves paraules.
Tenim uns 25 alumnes matriculats
al lectorat que, avui, porta un
ma l l o rqu í . A n d r e u B a u ç à .
Excel·lent, em semblà, aquest
mallorquí. I magnífics els alumnes
interessats per la llengua catalana
i per la cultura d'Andorra, univer-
sal, també! I també molt activa la
cura del Ministeri d'Educació,

Joventut i Esports per aquesta
realitat. Però sempre cal fer més,
suggereixo!

Ja des de fa anys i panys fora, i
allunyat de l'estricta praxis política,
he de dir que és veritablement
emocionant parlar la nostra
llengua en aquesta universitat de
Praha, porta de centreeuropa,
camí de Viena, de Budapest, de
Bratislava, de Varsòvia. I poder-los
dir a ells, precisament a ells, a
aquests txecs tan interessats per
la nostra llengua i pel nostre país
que Andorra mai no ha estat
envaïda, mai. Miracle? Clar que sí!
Ells han rebut, han patit i han
"expulsat" després: alemanys,
russos, turcs, espanyols... L'ànima
txeca m'ha semblat que tenia
cordons umbilicals amb l'esperit
d'Andorra, almenys amb el
d'abans...

I des de 1989, amb l'anomenada
Revolució del vellut, han iniciat un
llarg camí, espero que definitiu,
envers la pau, la llibertat, la
solidaritat. La justícia, també! I un
xic més de benestar físic i moral,
alhora.

I aquells estudiants de la nostra
lectoría a Carolina, quan em
preguntaren: "podrem conèixer
Andorra", pan (senyor) Morell? I
Catalunya?

Sé que el Ministeri d'Educació,
Joventut i Esports d'Andorra,
juntament amb un mecenes txec
que viu a Andorra, fan molt perquè

la llengua catalana i la
cultura andorrana cada
cop sigui més coneguda a
Txèquia. Joves professors i vells
professors, càrrecs universitaris,
van rebre en aquelles velles aules
un andorrà que intentava explicar
la història, el dret i el pensament
oral i escrit del vell Principat
d'Andorra: emoció per a ells -així
ho manifestaven, més enllà de
l'estètica protocol·lària- i per al nen
d'Escàs i d'Alpicat. Vaig dir, a
Praga, que Andorra pot ser la veu
oficial de vuit milions i escaig de
persones que parlen la llengua
catalana, des de la cultura ando-
rrana. I Txèquia és la porta del
centre d'Europa i el nord..., d'allà
on arribaren altres tribus, altres
llengües, segles enllà: altres
persones. Hi ha "Carolina" que
valen la pena, com la de la
Universitat de Praga meva no té
res a veure amb la de la Pàmies.
Després, clar, Boris l, rei d'Ando-
rra, en txec. I el meu traductor Jan
Schejbal, i els meus editors
d'ARGO, el Sr. president i la Sra.
directora, i l'Andreu Bauçà, i els
nostres i meus ho puc dir- alum-
nes, amigues i amics de Carolina.

Ai, Praga! Per què no "Morte a
Praha"?

Antoni  Morell
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